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Zaměstnavatelé nabízí
281 tisíc volnýchmíst
Praha – Nezaměstnanost v Česku v srpnu vzrostla
oproti předchozímuměsíci o desetinu procenta
na 3,6 procenta. Počet lidí bez prácemeziměsíčně
stoupl o 1870 na 260 803. Pracovníchmíst naopak
ubylo – ke konci letních prázdnin jich zaměstna-
vatelé nabízeli 281 207, ve srovnání s červencem
zhruba o 4400méně. Vyplývá to z údajů, které
včera zveřejnil úřad práce. Podle analytiků způ-
sobily meziměsíční růst nezaměstnanosti vý-
hradně sezonní faktory. Hospodářská stagnace se
podle nich do trhu práce nepropisuje. (čtk)
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BOJ S ŽIVLY.Čeští hasiči zůstanou v Řecku do pon-
dělí 11. září. Oznámila to včeramluvčí hasičů Martina
Götzová. Nasazeni jsou na severovýchodě země, kde
od druhé poloviny srpna zuřily silné požáry. Češi po-
máhají s kontrolováním situace a dohašováním pří-
padných skrytých ohnisek. Požární situace v oblasti
se zlepšila, Řecko ale požádalo o setrvání českých
hasičů kvůli silným záplavám v jiných částech země,
kam semuseli přesunout řečtí hasiči a záchranáři. Při
povodních zemřelo nejméně deset lidí. Text a foto: ČTK

Poslanci ukončili jednání.
I kvůli výrokům o Babišovi
Praha – Opoziční ANO a SPD zablokovaly včerejší
projednávání zákonů, neboť vládní koalice od-
mítla návrhy hnutí ANO na doplnění programu
schůze. Poslanci ANOmimo jiné požadovali, aby
sněmovna řešila výrokymístopředsedy dolní ko-
mory Jana Bartoška (KDU-ČSL) o tom, že předseda
sněmovna řešila výrokymístopředsedy dolní ko-
mory Jana Bartoška (KDU-ČSL) o tom, že předseda
sněmovna řešila výrokymístopředsedy dolní ko-

nejsilnějšího opozičního hnutí Andrej Babiš
představuje bezpečnostní riziko. Opoziční frakce
si poté vyžádaly přestávku na své rokování až do
konce dnešního jednacího dne, sněmovna se
znovu sejde až v úterý 12. září odpoledne. (čtk)

Rodná čísla v občankách
zůstanou i po roce 2025
Praha – Rodná čísla byměly úřady i nadále zapi-
sovat do občanských průkazů. Počítá s tím návrh
ministerstva vnitra, který příští týden projedná
vláda. Aktuální předpisy počítají s koncem zapi-
sování rodných čísel do průkazů od roku 2025,
nově nebude zapisování v zákoně časově omeze-
no. (čtk)

Za televizi firmy zaplatí
podle počtu zaměstnanců
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o České televizi a Českém
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rozhlasu mění podmínky
platby koncesionářských
poplatků nejen u domác-
ností, ale také u firem.
Nově nebudou platit za
každý přijímač, ale podle
počtu zaměstnanců. Vláda
tvrdí, že změna má pod-
nikatelům finančně ulevit.

KAMILAMINAŘÍKOVÁ

F
irmy se rozdělí do
šesti skupin, každá
zaplatí různý ná-
sobek poplatku.
Od trojnásobku

u nejmenších firem po sto-
násobek u těch s více než ti-
sícovkou zaměstnanců.
Osvobozeni od poplatku bu-
dou pouze živnostníci a pod-
niky do pěti zaměstnanců.
Podle firem změna přispě-

je jen k dojmu, že problémy
státní kasymají zaplatit
podnikatelé a jejich zaměst-
nanci. „Vnímáme návrh vý-
počtu jen jako další snahu
získat prostředky do roz-
počtu a další zbytečný výdaj,
který nic neřeší,“ vyjádřil se
předseda představenstva
Asociacemalých a středních
podniků ČR Josef Jaroš.
Asociacemalých a středních
podniků ČR Josef Jaroš.
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Ještě kritičtější jsou Pod-
nikatelské odbory, které
v chystané novele vidí další
porušení slibů a předchozích
výroků vlády. „Zvýše-
ní poplatků vnímá-
me negativně hned
z několika důvodů.

Předně ale proto, že je to
skrytá daň a zvyšování daní
odmítáme,“ řekl předseda
odborů Radomil Bábek.
Zvýšení nákladůmůže být

podle něj kvůli málo využí-
vané službě pro některé
obory podnikání neúměrné.
„A v neposlední řadě, jako
podnikatelé, kteří musí umět
počítat a hospodařit se zis-
kem, zcela nechápeme, proč
by Česká televize či Český
rozhlasmělymít tak obrov-
ské příjmy, se kterými pak
velmi nehospodárně naklá-
dají,“ doplnil. Odbory zastá-
vají názor, aby se poplatky
zcela zrušily a stát hradil
provoz veřejnoprávníchmé-
dií z rozpočtu.
Největší firmy by od 1. led-

na 2025, kdy by začala
schválená novela platit, od-
vedly státu statisíce ročně.
U největších společností by
to při kombinaci 160 korun

za televizi a 55 korun za roz-
hlas bylo přes čtvrt milionu
korun.
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Vláda ale odmítá, že by zatě-
žovala podnikatele další da-
ní. Naopak tvrdí, že vzhle-
dem k tomu, že povinnost
platit poplatky se roz-
šíří i namajitele
mobilních tele-
fonů nebo
počítačů, je
má novela
před vyššími
výdaji
ochránit.
Ministerstvo
kultury uvedlo
příklad na pod-
niku s patnácti
zaměstnanci, čtyřmi
televizemi, patnácti chytrý-
mi telefony, čtyřmi tablety
a dvanácti počítači.
„Pokud by firma platila za

každý přijímač zvlášť jako
doposud, platila by popla-
tek za 35 zařízení v hod-
notě 67 200 korun
ročně. Podle návrhu
novely platí firma
trojnásobek
poplatku,

tedy 5 760 korun ročně,“ vy-
světlila mluvčí resortu Jana
Malíková. Podobně je tomu
i u rozhlasových poplatků.
Úlevu ale nebudoumít

i u rozhlasových poplatků.
Úlevu ale nebudoumít

i u rozhlasových poplatků.

společnosti, které podnikají
s pronájmy vozů. „Ty budou
platit poplatek nadále z po-
čtu dopravních prostředků,“
potvrdila mluvčí.
Návrh seměl inspirovat

německou praxí. „ I v ostat-
ních evropských zemích je
obvyklé, že jsou právnické
osoby zpoplatněny, protože
i pro ně jsou veřejnoprávní
služby důležité. Je nutné také
zmínit, že německýmodel
byl pro Česko uzpůsoben,
zmínit, že německýmodel
byl pro Česko uzpůsoben,
zmínit, že německýmodel

firmy v Německu platí řádo-
vě vyšší částky,“ doplnila
Malíková.
Mediální odborník z ex-

pertní skupiny Frank Bold
Martin Luhan odmítá spe-
kulovat, zda by se pod-

nikatelé kvůli tomu,
že veřejnoprávní
média vůbec
nevyužívají ,
a přesto za ně
musí platit,
mohli pouštět
do soudních
sporů. „Jsem ale
přesvědčen, že
pokud by padaly

žaloby, nebudou
úspěšné. Při platbě kon-

cesionářského poplatku
nejde o to, že by si podnikatel
kupoval komerční službu
sledování televize či posle-
chu rozhlasu. Poplatkem
přispívá na provozmédia
veřejné služby, na jejíž pro-
spěšnosti se společnost
shodla,“ vysvětlil odborník.

SLUŽBAVEŘEJNOSTI
To, zda dochází ve firmách ke
konzumaci obsahu vytváře-
ného Českou televizí nebo
konzumaci obsahu vytváře-
ného Českou televizí nebo
konzumaci obsahu vytváře-

Českým rozhlasem, není
podle Luhana pro platbu
poplatků zcela relevantní.
Vysílání je potřeba podle něj
vnímat jako celospolečen-
skou službu, kterou je v jejím
zájmu podpořit, podobně ja-
ko u vzdělávacích či kultur-
ních institucí.
„Tou službou je, že každý

v republicemá přístup k so-
lidnímu zpravodajství, že li-
dé, kteří nemohou do diva-
dla, mají šanci zhlédnout
přenos divadelního předsta-
vení, že děti, které nemohou
do školy, mají šanci se vzdě-
lat a podobně,“ zmínil.

„Vnímá-
me návrh výpo-
čtu jen jako další
snahu získat pro-

středky do rozpočtu
a další zbytečný výdaj,

který nic neřeší.“
Josef Jaroš

Foto: Archiv

Pro nový seriál Deníku s názvem 

Ženy tří generací 
hledáme babičku, maminku a dceru 
s výjimečnými životními příběhy.

Víte o ženách, které spojuje nevšední osud, 
pevné rodinné pouto či místo, kde žijí po generace? 
Nebo mají společné povolání či stejný koníček?

Dejte nám o nich vědět na e-mail serialzeny@denik.cz. 
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